



# ESIL Board Nominations 2018

All members of the Society who have paid the 2018 membership fee before the deadline of Friday **24 August 2018** have the right to vote in the elections to be held during the General Assembly of the European Society of International Law in Manchester on Friday **14 September 2018**.

**Seven Board members** will be elected, and each member may vote for up to seven candidates.

Members unable to attend the Assembly in person may delegate the power to vote to a fellow member (a proxy) using the form available on the ESIL website. The form must be sent to the ESIL Secretariat by Monday **3 September 2018 at 12 noon CET**.

[Note: A member may act as proxy on behalf of a maximum of three other members.]

TYPVS ORBIS TERRARVM



## CHRISTINA BINDER

**Christina Binder** holds the Chair for International Law and Human Rights Law at the *Bundeswehr* University Munich. Previously, she was Professor of International Law at the University of Vienna. Christina is member of the Executive Board and Vice President of the European Society of International Law and member of the Executive Board of the EIUC (European Inter-University Centre for Human Rights and Democratisation). She is member of the ILA Committees on the Implementation of the Rights of Indigenous Peoples, Human Rights in Times of Emergency and Feminism and International Law. Christina has offered classes on human rights law and international law at many universities throughout Europe, Latin America, Australia and Asia. She acts as election expert for the Congress of Local and Regional Authorities of the Council of Europe and has likewise worked as legal and electoral expert for election observation missions with the EU and OSCE/ODIHR. Christina speaks German (her mother tongue), English, French, Spanish and Italian.

**Christina Binder** est professeure de droit international et des droits des hommes à l'Université de la *Bundeswehr* à Munich. Auparavant, elle était professeure de droit international à l'Université de Vienne. Elle est membre des Comités de l'International Law Commission (ILA) sur la mise en œuvre des droits des peuples indigènes, sur les droits des hommes en cas d'urgence et sur le Féminisme et droit international. Christina est membre du Comité de la Société européenne de droit international (SEDI) et vice-présidente de la SEDI. Elle fait également partie du Conseil de Direction de l'EIUC (Centre Européen Inter-Universitaire des Droits des Hommes et de la Démocratisation). Christina a enseigné dans de multiples universités en Europe, en Amérique Latine, en Australie en Asie. Elle est expert électoral pour le Congrès des Autorités Locales et Régionales du Conseil de l'Europe et a également travaillé comme experte juridique dans des missions d'observation électorale avec l'Union européenne et avec l'OSCE/ODIHR. Christina parle Allemand (sa langue maternelle), Anglais, Français, Espagnol et Italien.

QVIVD EI POTEST VIDERI MAGNVM IN RIBVS HYMANIS. CVI AETERNITAS  
OMNIS. TOTIVS QVE MVNDI NOTA SIT MAGNITVDO. CICERO:

TYPVS ORBIS TERRARVM



## PAOLO DAVIDE FARAH

**Paolo Davide Farah** is an ESIL Lifetime Member, a Convener of the ESIL IG on International Environmental Law and in the last year he has organized 8 events on behalf of the IG (available on the ESIL IG website). He is teaching and researching in international law, climate change, international trade, business and human rights, social justice, sustainable development, energy and international environmental law and policy at West Virginia University, John D. Rockefeller IV School of Policy and Politics and the College of Law (USA). Founder, President and Director of gLAWcal – Global Law Initiatives for Sustainable Development (UK) and Principal Investigator and Co-PI for EU Commission funded research projects in collaboration with EU, Chinese, Russian and Japanese research and academic institutions. He is also Co-PI of US funded research projects. Editor-in-Chief for two Book series for Routledge Publishing (New-York/London).

**Paolo Davide Farah** est membre à vie de ESIL, organisateur de l'ESIL IG sur le droit international de l'environnement et, l'an dernier, il a organisé 8 événements au nom de l'IG (disponible sur le site Internet d'ESIL IG). Il enseigne et fait des recherches en droit international, changement climatique, commerce international, droits humains et commerciaux, justice sociale, développement durable, énergie et droit international de l'environnement à l'Université de West Virginia, à la John D. Rockefeller IV School of Policy and Politics et le Collège de droit (USA). Fondateur, président et directeur de gLAWcal - Initiatives de droit global pour le développement durable (UK) et directeur de recherche pour des projets financés par la Commission européenne en collaboration avec des instituts de recherche et universitaires européens, chinois, russes et japonais. Il est également co-PI de projets de recherche financés par les États-Unis. Rédacteur en chef de deux séries pour Routledge Publishing (New-York / Londres).

QVIVD EI POTEST VIDERI MAGNVM IN REBVS HVMANIS. CVI AETERNITAS  
OMNIS. TOTIVS QVE MVNDI NOTA ST MAGNITVDO. CICERO:

TYPVS ORBIS TERRARVM



## GLEIDER HERNANDEZ

**Gleider Hernández** is Associate Professor (Reader) in Public International Law at Durham Law School and Deputy Director of the Durham Global Policy Institute. From autumn 2018 he will be Professor and Chair of Public International Law at Katholieke Universiteit Leuven and Open Universiteit Nederland. His research interests lie within the general area of public international law, and particularly relate to international legal theory (nature and sources of international law), and the intersection of international law with global politics. Gleider, originally Canadian, took a D.Phil from Wadham College, Oxford (United Kingdom) and read for LL.M degrees at Leiden University, the Netherlands, and BCL and LL.B degrees at McGill University, in Canada. Prior to his academic career, Gleider served as law clerk at the International Court of Justice in The Hague. Gleider is fully fluent in English, French, and Spanish, and is conversational in Dutch. If elected, he intends to defend the diversity of the Society in respect of language, method, and the identity of its members; and to improve its engagement with the non-European space.

**Gleider Hernández** est Associate Professor (Reader) en droit international public à l'École de droit de l'Université de Durham, et le Directeur adjoint de l'Institut de politique globale de cette même institution. En automne 2018, il sera Professeur de droit international public à la Katholieke Universiteit Leuven et la Open Universiteit Nederland. Gleider s'intéresse au droit international général, avec un intérêt particulier pour la nature du droit international et ses sources, ainsi que l'interface entre le droit et la politique internationales. D'origine canadienne, Gleider est docteur de Wadham College, Oxford, au Royaume-Uni, a obtenu son Master à Leyde, aux Pays-Bas, et une double licence à l'Université McGill, au Canada. Avant d'amorcer son parcours académique, Gleider fut référendaire à la Cour internationale de Justice à La Haye. Gleider parle couramment l'anglais, le français, et l'espagnol, et maîtrise assez bien le néerlandais. Si élu, il propose de défendre la diversité de la Société en ce qui concerne des questions de langue, méthodologie, et l'identité de ses membres. Il propose également d'approfondir et d'améliorer ses liens avec les espaces non-européens.

MERIDIES

QVIV EI POTEST VIDERI MAGVVM IN RIBVS HVMANIS. CVI AETERNITAS  
OMNIS. TOTIVS QVE MVNDI NOTA SIT MAGNITVDO. CICERO:

TYPVS ORBIS TERRARVM



## PHOTINI PAZARTZIS

**Photini Pazartzis** is Professor and Director of the Athens Public International Law Center at the Faculty of Law of the National & Capodistrian University of Athens. Member of the UN Human Rights Committee ICCPR (since 2015). She is Member of the ESIL Board and currently Vice-President. She is Visiting Fellow at the Lauterpacht Centre of International Law (2017-2018). She completed her studies in the University of Athens (1983) and her graduate studies at the University of Paris-II Panthéon-Assas (DEA, 1984; Doctorat d'Etat, 1992, Prix Paul Guggenheim). She has been Visiting Fellow at the Lauterpacht Research Centre for International Law (1998), Director of Studies at the Hague Academy of International Law, and has lectured in various academic institutions, including the Universities of Paris-I, Paris-II, European University Institute, Xiamen Academy of International Law (2015). She is Co-Chair of the ILA's Study Group on: *The Content and Evolution of the Rules of Interpretation*.

**Photini Pazartzis** est Professeure et Directrice du Centre de droit international public de la Faculté de droit de l'Université nationale et capodistrienne d'Athènes. Membre du Comité des droits de l'homme du PIDCP (depuis 2015). Elle est membre du Comité exécutif de la SEDI et Vice-Présidente. Elle est Visiting Fellow au Lauterpacht Research Centre for International Law (2017-2018). Elle a fait ses études à l'Université d'Athènes (1983) et à l'Université Paris II Panthéon-Assas (DEA, 1984; Doctorat d'Etat en droit, 1992, Prix Paul Guggenheim). Elle a été Visiting Fellow au Lauterpacht Research Centre for International Law (1998), Professeure invitée aux Universités de Paris-I, Paris-II, la Xiamen Academy of International Law (2015), Directeur d'Etudes de la session de droit international public de l'Académie de droit international de La Haye (Section française, 2003). Co-dirige le Groupe d'études de l'International Law Association, sur: Le contenu et l'évolution des règles d'interprétation.

MERIDIES

QVIV EI POTEST VIDERI MAGNVM IN RIBVS HYMANIS. CVI AETERNITAS  
OMNIS. TOTIVS QVE MVNDI NOTA SIT MAGNITVDO. CICERO:

# TYPVS ORBIS TERRARVM



## ANA SALINAS

I'm **Ana Salinas** and I do currently teach at the University of Málaga as a Full Professor of Public International Law and International Relations. I'm an active member of the international law academia. Having taken part within the ESIL as speaker at different annual sessions, I'm currently deputy president of the Spanish Society of International Law. I'm convinced that I can contribute to the ESIL as I enjoy team working, reflecting and exploring new aspects of our discipline, and have also wide experience in programming and organising scientific and academic events. I've also widely contributed to the world of international organisations, working on a regular basis for some of them such as the Council of Europe or the United Nations. I additionally enjoy sharing research and academic activities with young researchers and think of a European Association as an open forum for discussion and construction of International Law.

Je m'appelle **Ana Salinas** et en ce moment j'enseigne le Droit International et les Relations Internationales en tant que Professeur (Chair) à l'Université de Málaga. Je suis un membre active dans le monde academic par rapport au Droit International. J'ai pris partie active dans les conférences annuelles que la ESIL a organisé, En ce moment je suis vice-présidente de la Société Espagnole de Droit International. Je suis convaincue que je peux contribuer à la ESIL puisque j'aime bien travailler en équipe, réfléchir et explorer sur les nouveaux défis de notre discipline, et je compte aussi sur une grande expérience par rapport à la planification et l'organisation des événements académiques. J'ai aussi fait des contributions dans le monde des organisations internationales ayant travaillé régulièrement avec les Nations Unis ou le Conseil de l'Europe, parmi d'autres. J'aime bien rechercher avec des jeunes chercheurs et je pensé à une Société Européenne en tant qu'un forum ouvert à la discussion des idées et à la construction du Droit International.

QVIVD EI POTEST VIDERI MAGNVM IN RIBVS HVMANIS, CVI AETERNITAS  
OMNIS, TOTIVSQVE MVNDI NOTA SIT MAGNITVDO. CICERO:

# TYPVS ORBIS TERRARVM



## EVELYNE SCHMID

**Evelyne Schmid** est professeure associée de droit international public à l'Université de Lausanne en Suisse. Evelyne est titulaire d'un doctorat de l'Institut de hautes études internationales et du développement (IHEID) à Genève, d'une maîtrise de la Fletcher School de l'Université de Tufts et d'une licence en relations internationales de l'Université de Genève. Elle a été chercheuse et chargée de cours à l'Université de Bâle et à l'Université de Bangor au Pays de Galles et elle a travaillé pour TRIAL International, le United States Institute of Peace, Amnesty et Transparency International. Ses intérêts de recherche comprennent (1) les obligations positives en droit international, (2) les droits économiques et sociaux, en particulier durant les conflits armés et dans leurs suites, enfin (3) le droit international et les processus législatifs internes, en particulier dans les systèmes à niveaux multiples.

**Evelyne Schmid** is an associate professor of public international law at the Centre for Comparative, European and International Law at the University of Lausanne in Switzerland. Evelyne holds a PhD from the Graduate Institute of International and Development Studies (IHEID) in Geneva, an MA in Law and Diplomacy from the Fletcher School of the University of Tufts and a BA in International Relations from the University of Geneva. She has been a researcher and lecturer at the University of Basel and the University of Bangor in Wales and has worked for TRIAL International, the United States Institute of Peace, Amnesty and Transparency International. Her research interests include (1) positive obligations in international law, (2) economic and social rights, in particular during armed conflicts and their aftermath, and (3) international law and domestic law-making, particularly in multi-level systems.

MERIDIES

QVIV EI POTEST VIDERI MAGNVM IN REBVS HVMANIS. CVI AETERNITAS  
OMNIS. TOTIVS QVE MVNDI NOTA ST MAGNITVDO. CICERO:

TYPVS ORBIS TERRARVM



## RAMSES A. WESSEL

**Ramses A. Wessel** is Professor of International and European Law and Governance and Director of the Centre for European Studies at the University of Twente, The Netherlands. He is former Vice Rector of the University and former Dean of the School of Management and Governance. His additional functions include: President of the standing Advisory Committee on Issues of Public International Law (CAVV) of the Netherlands' government; Member of the Governing Board of the Centre for the Law of EU External Relations (CLEER) in The Hague; Editor-in-Chief and founder of the International Organizations Law Review and Editor-in-Chief of the Netherlands Yearbook of International Law; Editor of European Papers and of Nijhoff Studies in European Union Law and member of the Editorial Board of the CLEER Papers series and of Europe and the World. Ramses Wessel is co-coordinator of the ESIL IG The EU as a Global Actor.

**Ramses A. Wessel** est professeur de droit et de gouvernance internationale et européenne et Directeur du Centre d'études européennes de l'Université de Twente, aux Pays-Bas. Il est ancien vice-recteur de l'Université et ancien doyen de l'École de Gestion et de Gouvernance. Ses fonctions supplémentaires incluent: Président du Comité consultatif permanent sur les questions de droit international public (CAVV) du gouvernement des Pays-Bas; Membre du Conseil d'administration du Centre pour le droit des relations extérieures de l'UE (CLEER) à La Haye; Rédacteur en chef et fondateur de l'International Organizations Law Review et rédacteur en chef de Netherlands Yearbook of International Law; Rédacteur de European Papers et de Nijhoff Studies in European Union Law et membre du comité de rédaction de la série CLEER Papers et d'Europe and the World. Ramses Wessel est co-coordonateur du Groupe de Réflexion de la SEDI sur l'UE comme acteur global.

QVIV EI POTEST VIDERI MAGNVM IN RIBVS HVMANIS, CVI AETERNITAS  
OMNIS, TOTIVS QVE MVNDI NOTA SIT MAGNITVDO. CICERO:



TYPVS ORBIS TERRARVM



## GANNA YUDKIVSKA

**Dr Ganna Yudkivska** is a Judge at the European Court of Human Rights since June 2010; formerly Vice-President, and President of the Section since 1 February 2017. Associate Professor of European and International law at the Bar Academy of Ukraine. She obtained her education in Ukraine and France. She lectured and researched at universities of USA, France, the Netherlands, Israel and Ukraine. Ganna Yudkivska served as an expert for different human rights organizations, she was a defense attorney and member of the Bar; she led in Ukraine and Moldova the legacy project on genocide studies (now - Shoah Institute of the University of South California). She also worked as a lawyer at the Registry of the European Court of Human Rights and advisor to the Commissioner for Human Rights of the Council of Europe. Author of a number of scientific articles on human rights, international law and criminal procedure.

**Dr Ganna Yudkivska** est juge à la Cour européenne des droits de l'homme depuis juin 2010; ancienne vice-présidente et présidente de section depuis le 1er février 2017. Professeur associé de droit européen et international à l'Académie du barreau d'Ukraine. Elle a fait ses études en Ukraine et en France. Elle a donné des conférences et fait des recherches dans des universités américaines, françaises, néerlandaises, israéliennes et ukrainiennes. Ganna Yudkivska a servi un expert pour différentes organisations des droits de l'homme, elle était avocate de la défense et membre du barreau; elle a dirigé en Ukraine et en Moldavie le projet d'héritage sur les études de génocide (à présent - Institute Shoah de l'Université de Californie du Sud). Elle a été juriste au greffe de la Cour européenne des droits de l'homme et conseillère auprès du Commissaire aux droits de l'homme du Conseil de l'Europe. L'auteure de plusieurs articles scientifiques sur les droits de l'homme, le droit international et la procédure pénale.

MERIDIES

QVIV EI POTEST VIDERI MAGNVV IN RIBVVS HVMANIS. CVI AETERNITAS  
OMNIS. TOTIVS QVE MVNDI NOTA SIT MAGNITVDO. CICERO: